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31 

§ 167 Personalberättelsen 2024 (fge) 35 
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Deltagare 
 
 Namn Kl. Uppgift Ytterligare 

information 
Närvarande 
medlemmar 

Haapaniemi Timo 16:30 - 20:15 ordförande  

 Aallonharja Piia 16:30 - 20:15 I vice ordförande  
 Kjerin Ulf 16:30 - 20:15 II vice ordförande  
 Aintila Anna 16:30 - 20:15 ledamot  
 Granström Anneli 16:30 - 20:15 ledamot  
 Harinen Ari 16:30 - 20:15 ledamot  
 Huhmarniemi Saara 16:30 - 20:15 ledamot  
 Kaihlaranta Kati 16:30 - 20:15 ledamot  
 Kajanti Carl-Johan 16:30 - 20:15 ledamot  
 Kaurila Matti 16:30 - 20:15 ledamot samfundsjäv § 163 
 Kilappa Antti 16:30 - 20:15 ledamot  
 Sahiluoma Anna 16:30 - 20:15 ledamot  
 Jäppinen Sanni 16:30 - 20:15 ersättare  
 Åström Kim 16:55 - 17:45 ersättare § 163 
 Björk Tony 16:30 - 20:15 kommunfullmäktiges 

ordförande 
 

 Hyvärinen Reetta 16:30 - 20:15 fullmäktiges I vice 
ordförande 

 

 Hakapää Minna 16:30 - 20:15 fullmäktiges II vice 
ordförande 

 

 Sailas Virpi  16:30 - 20:15 kommundirektör, 
föredragande 

 

 Suihkonen Jaana  16:30 - 20:15 förvaltningsdirektör  
 Lindell Esa 16:30 - 20:15 ekonomidirektör  
 Kauppinen Anna-

Kaisa  
16:30 - 19:17 kommunutvecklings

direktör 
avlägsnade sig efter 
§ 164 

 Pääkkönen Lea  16:30 - 19:58 personaldirektör avlägsnade sig efter 
§ 167 

 Luomajärvi Tero  16:55 - 17:45 kommunarkitekt § 163 
 Store Simon  16:55 - 17:45 livskraftsdirektör § 163 
 Hasu Ari  16:35 - 16:53 controller § 162 
 Roos Sirpa  16:30 - 19:17 controller avlägsnade sig efter 

§ 164 
 Hallikainen Petri 16:35 - 16:53 Gofore, konsult § 162 (via teams) 
 Ekström Gunnel  16:30 - 20:15 protokollförare  
 
Frånvarande Myllyniemi Markus, ledamot  
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Underskrifter  
 
 Timo Haapaniemi Gunnel Ekström  
 ordförande protokollförare 
 
 
Justering av protokollet Protokollet är justerat och godkänt 19.5.2025 
 
    
  Saara Huhmarniemi  Kati Kaihlaranta 
  protokolljusterare  protokolljusterare 
 
 
Framläggning av protokollet 
 

Det justerade protokollet publiceras på kommunens webbplats 20.05.2025  
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Sammanträdets laglighet och beslutförhet 
Kommunstyrelsen 12.05.2025 § 160  
    

 
 

Beslutsförslag Ordföranden konstaterar sammanträdet vara lagligen sammankallat och 
beslutfört. 
 

Beslut Sammanträdet konstaterades vara lagligen sammankallat och beslutfört. 
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Justering av protokollet och val av protokolljusterare 
 
Kommunstyrelsen 12.05.2025 § 161    
    

 
Beredare administrativ sakkunnig Gunnel Ekström, 

fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 
Beslutsförslag Kommunstyrelsen beslutar 

 
1. välja två protokolljusterare att justera protokollet från detta 
sammanträde 
 
2. justera protokollet elektroniskt i enlighet med följande tidtabell: 
 
Torsdag 15.5.2025 skickas protokollet per e-post till 
protokolljusterarna, som meddelar sitt godkännande senast måndag 
19.5.2025. Om sekreteraren inte får ett meddelande om 
godkännande senast vid denna tidpunkt, anses protokollet vara 
godkänt. Protokollet undertecknas elektroniskt. 
 
Protokollet är offentligt framlagt tisdag 20.5.2025 på kommunens 
webbplats. Den allmänna besvärstiden inleds onsdag 28.5.2025. 
 

Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. Till 
protokolljusterare valdes Saara Huhmarniemi och Kati Kaihlaranta. 
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Upphandling av HR-system 
Kommunstyrelsen 12.05.2025 § 162    
589/02.08.00.01/2024  
 
 
Beredare Controller Ari Hasu 
 personaldirektör Lea Pääkkönen 
 Förvaltningsdirektör Jaana Suihkonen 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas   
 
 Kommunstyrelsen beslutar 

 
1 
på de grunder som nämns i bilaga 1 Perustelumuisto 
(Motiveringspromemoria), som avses i redogörelsedelen, utesluta följande 
anbudsgivare ur anbudsförfarandet på grund av att de inte uppfyller de 
lämplighetskrav som gäller anbudsgivaren 
 • Hoiwa Oy, FO-nummer: 3122829-4  
 • CGI Suomi Oy, FO-nummer: 0357502-9,  
  
2 
på de grunder som nämns i bilaga 1 Perustelumuisto välja Visma Aquila 
Ab (FO-nummer: 2644028-2) / anbudsdatum 16.4.2025 till vinnare i det 
anbudsförfarande som avses i redogörelsedelen 
 
3 
konstatera att den som blivit vald till vinnare i anbudsförfarandet på 
begäran av upphandlingsenheten ska förevisa de godtagbara 
redogörelserna av anbudsgivarens lämplighetskrav som fordrats i 
anbudsbegäran och i dess ESPD-dokument innan upphandlingsavtalet 
undertecknas, 
 
4 
konstatera att upphandlingskontraktet inte uppkommer genom delgivning 
av upphandlingsbeslutet, utan förutsätter ett separat skriftligt avtal, 
 
5 
befullmäktiga personaldirektören att underteckna upphandlingsavtalet som 
gäller upphandlingen i fråga 
 
6 
befullmäktiga personaldirektören att på basis av avtalsvillkoren i 
upphandlingsavtalet göra lösningar som hör till beställarens befogenheter i 
upphandlingen i fråga, med undantag av åtgärder som gäller avslutande av 
avtalet. 

 

mailto:fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi
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Behandling Personaldirektör Lea Pääkkönen presenterade ärendet vid sammanträdet. 
Controller Ari Hasu och Petri Hallikainen från Gofore var också närvarande 
under behandlingen av denna paragraf. Ari Hasu och Petri Hallikainen 
lämnade sammanträdet efter denna paragraf kl. 16.53. 

 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
För kännedom Kommunfullmäktige, anbudsgivarna, Kyrkslätts personaldirektör och 

controllern/ upphandlingar 
 
Redogörelse Föremål för upphandlingen  
 Föremål för upphandling är datasystemhelheten för 

personaladministrations- och löneräkningsfunktioner (nedan även ”HR-
systemet” och ”Systemet”) för Kyrkslätts kommun. Upphandlingen är 
specificerad i Bilaga 1 Perustelumuistio (Motiveringspromemoria), i punkt 
1.1 Hankinnan kohde (Föremål för upphandling), som ingår som bilaga till 
beslutet.  

 
 Upphandlingsannonser och anbudsförfrågan   
 Upphandlingsannonser som upphandlingslagen förutsätter har publicerats 

om upphandlingen.  
  
 Ursprunglig upphandlingsannons: arbets- och näringsministeriets 

annonssystem för offentliga upphandlingar (HILMA), datum för publicering 
av annonsen 14.3.2025 (annonsnummer 2025-021716) och 
webbversionen av tillägget till EU:s officiella tidning (TED-databasen): 
datum för publicering av annonsen 14.3.2025 (annonsnummer 165978-
2025). 

 
 Korrigeringsannons: den ursprungliga upphandlingsannonsen har 

korrigerats med korrigeringsannons: arbets- och näringsministeriets 
annonssystem för offentliga upphandlingar (HILMA), datum för publicering 
av annonsen 9.4.2025 (annonsnummer 2025-0203031) och 
webbversionen av tillägget till EU:s officiella tidning (TED-databasen): 
datum för publicering av annonsen 9.4.2025 (annonsnummer 229117-
2025).  

  
 Anbudsbegäran som hänför sig till upphandlingsannonsen är 550055 / HR-

järjestelmän hankinta/ Kirkkonummen kunta (589/2024) / 8.4.2025.  
  
  
 Upphandlingens förväntade värde  
 Upphandlingens förväntade värde är 1 500 000 euro (moms 0 %).  
  
 Inkomna anbud   
 Så som i bilaga 1 Perustelumuisto punkt ”1.9 Saapuneet tarjoukset” 

(Inkomna anbud).   
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 De inkomna anbud visas vid sammanträdet och för kommunstyrelsens 
presidium och ledamöter, som deltar i behandlingen av ärendet, på det sätt 
som nämns i sammanträdeskallelsen.  

  
 Det centrala innehållet i de inkomna anbuden presenteras vid 

sammanträdet.  
  
 Basuppgifter om anbudsbegäran och anbudsjämförelse  
 Basuppgifter om anbudsbegäran och anbudsjämförelsen framgår av bilaga 

1 Perustelumuistio (motiveringspromemoria), som är bifogad till beslutet.  
  
 Beslutets offentlighet  
 Upphandlingshandlingarnas offentlighet: för upphandlingen gäller lagen om 

offentlighet i myndigheternas verksamhet (621/1999). Beslutet med 
motiveringar blir offentligt när beslutet har undertecknats.    

  
 Befogenheter  
 Kyrkslätts kommuns förvaltningsstadga 96 § (kommunstyrelsens 

upphandlingsbefogenheter i en gemensam upphandling vars uppskattade 
värde överstiger 500 000 €).  

  
 Fattande av upphandlingsbeslut och ingående av upphandlingsavtal  
 Upphandlingskontraktet uppkommer inte genom delgivning av 

upphandlingsbeslutet, utan förutsätter ett separat skriftligt avtal. För 
upphandlingar som överskrider EU-tröskelvärdet kan ett upphandlingsavtal 
upprättas tidigast 14 dygn efter att kandidaten eller anbudsgivaren har fått 
eller anses ha fått kännedom om upphandlingsbeslutet och 
besvärsanvisningen.   

  
  
 Bilagor  

- Bilaga 1 Motiveringspromemoria   
  
 Tilläggsmaterial  

- anbudsförfrågan med bilagor 
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Inledande av planläggning för en regional närtågsdepå (fge) 
Kommunstyrelsen 12.05.2025 § 163    
621/00.04.00/2024  
 
 
Beredare Kommundirektör Virpi Sailas 
 kommunutvecklingsdirektör Anna-Kaisa Kauppinen  
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas   
 
 Kommunstyrelsen beslutar 

 
1 
föreslå kommunfullmäktige att kommunens planläggningsprogram utökas 
med ett planprojekt som gör en närtågsdepå möjlig i det område som 
kommunstyrelsen föreslår. Planläggningen inleds under år 2025.  
 
2 
konstatera att läget för och genomförandet av närtågsdepån bestäms 
senare av Esbo och/eller Kyrkslätts fullmäktige på basis av 
detaljplanearbetet i Kyrkslätt och Esbo och resultat av andra utredningar. 
Vid behov kan beredningen påbörjas även på andra ställen. 
 
3 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
Behandling Ledamot Matti Kaurila anmälde samfundsjäv och lämnade sammanträdet 

under tiden för behandlingen av och beslutsfattandet i denna paragraf. 
Ersättare Kim Åström närvarade vid sammanträdet under denna paragraf 
kl. 16.55–17.45. 

 
Kommunutvecklingsdirektör Anna-Kaisa Kauppinen, kommunarkitekt Tero 
Luomajärvi och livskraftsdirektör Simon Store var också närvarande under 
behandlingen av denna paragraf. Tero Luomajärvi och Simon Store 
lämnade sammanträdet efter denna paragraf kl. 17.45. 
 
 
Ordföranden förklarade diskussionen avslutad och konstaterade att det 
under diskussionen hade getts ändringsförslag enligt följande: 
 
Beslutsförslag (Sahiluoma Anna):  
Kommunstyrelsen föreslår fullmäktige att fullmäktige beslutar  
 
1 
att baserat på genomförda utredningar fortsätter Kyrkslätt vidareutreda 
planläggningen som möjliggör ett närtågsdepåområde och upprättande av 
en detaljplan för området Getberget.  
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2 
att samtidigt inleds omedelbart fortsatta förhandlingar med staten om 
statlig finansiering för en planskild anslutning vid Getberget, som krävs för 
depålösningen, samt om planeringen av dess genomförande.  
 
3 
konstatera att kommunen inte har ekonomiska förutsättningar att finansiera 
de servicespårarrangemang som depålösningen kräver, inte heller för den 
del som dessa medför tilläggsbyggnadsbehov, till exempel underfarter 
mellan Kyrkslätt centrum och Getberget.  
 
4 
förutsätta att Esbo fortsätter att utreda kostnadsstrukturen för 
depålösningen i Snäckskogen, i syfte att minska den breda kostnadsspann 
som presenterats och för att klargöra de öppna frågorna i lösningen. 
 
Ändringsförslaget understöddes av Piia Aallonharja, Ari Harinen, Anneli 
Granström, Antti Kilappa, Timo Haapaniemi, Kati Kaihlaranta och Kim 
Åström. 
 
 
Ändringsförslag (Huhmarniemi Saara): 
1 
föreslår för kommunfullmäktige att detaljplaneprojektet som möjliggör ett 
närtågsdepåområde inte inleds i Kyrkslätt. Motivering: Depålösningen 
tjänar nästan uteslutande Esbos trafik. Kyrkslätts kommunfullmäktige har 
beslutat att depån inte ska placeras i Kyrkslätt. Utredningen om en depå 
för närtågstrafiken på Kustbanan är inte på en sådan nivå att den skulle 
stöda att planläggningen påbörjas i Kyrkslätt. 
 
Ändringsförslaget understöddes av Sanni Jäppinen. 
 
 
Ändringsförslagen godkändes inte enhälligt, så ordföranden konstaterade 
att man måste rösta om dem. 
 
Ordföranden föreslog att man röstar om förslagen så att de som 
understöder Anna Sahiluomas ändringsförslag röstar ”ja” och de som 
understöder Saara Huhmaniemis ändringsförslag röstar ”nej”. 
Omröstningspropositionen godkändes. 
 
Vid omröstningen gavs 11 ja-röster och 2 nej-röster. 
 

 Anna Sahiluomas ändringsförslag fick fler röster och vann. 
 

Ja-röster: Ulf Kjerin, Ari Harinen, Antti Kilappa, Carl-Johan Kajanti, Piia 
Aallonharja, Kim Åström, Anna Sahiluoma, Anneli Granström, Anna Aintila, 
Timo Haapaniemi och Kati Kaihlaranta. 
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Nej-röster: Sanni Jäppinen och Saara Huhmarniemi. 
 
Ordföranden föreslog att man röstar om ärendet så att de som understöder 
utgångsförslaget röstar ”ja” och de som understöder Anna Sahiluomas 
ändringsförslag röstar ”nej”. Omröstningspropositionen godkändes. 
 
Vid omröstningen gavs 2 ja-röster och 11 nej-röster. 
 
Anna Sahiluomas ändringsförslag fick fler röster och vann. 
 
Ja-röster: Sanni Jäppinen och Saara Huhmarniemi. 
 
Nej-röster: Anna Aintila, Timo Haapaniemi, Piia Aallonharja, Ari Harinen, 
Kati Kaihlaranta, Anna Sahiluoma, Anneli Granström, Ulf Kjerin, Antti 
Kilappa, Kim Åström och Carl-Johan Kajanti. 
 
 
Anvisning, minskande av olägenheter (Kjerin Ulf):  
Om kommunstyrelsen beslutar att föreslå för kommunfullmäktige att ett 
planprojekt som möjliggör ett närtågsdepåområde i Getbergets område 
läggs till i kommunens planläggningsprogram, ska de olägenheter som 
förflyttningstrafiken orsakar för kommuninvånare som bor längs spåret 
beaktas från första början i planeringen. Det ska eftersträvas att minska 
olägenheterna till exempel genom bullerskydd, hastighetsbegränsningar, 
begränsade körtider samt genom att förflyttningstågen körs i enheter om 
några tåg, vilket därmed minskar antalet tåg. Invånarna ska höras och 
involveras i planeringen i ett tidigt skede. 
 
Anvisningen understöddes av Anna Aintila, Kim Åström, Piia Aallonharja 
och Anneli Granström. 
 
Förslaget till anvisning godkändes enhälligt efter att ordföranden hört sig 
för om det. 
 
 
Kommunstyrelsen höll en paus efter denna paragraf kl. 17.45-18.00. 

 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade 

 
1 
föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige beslutar 
 
1.1 
att baserat på genomförda utredningar fortsätter Kyrkslätt vidareutreda 
planläggningen som möjliggör ett närtågsdepåområde och upprättande av 
en detaljplan för området Getberget.  
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1.2 
att samtidigt inleds omedelbart fortsatta förhandlingar med staten om 
statlig finansiering för en planskild anslutning vid Getberget, som krävs för 
depålösningen, samt om planeringen av dess genomförande.  
 
1.3 
konstatera att kommunen inte har ekonomiska förutsättningar att finansiera 
de servicespårarrangemang som depålösningen kräver, inte heller för den 
del som dessa medför tilläggsbyggnadsbehov, till exempel underfarter 
mellan Kyrkslätt centrum och Getberget.  
 
1.4 
förutsätta att Esbo fortsätter att utreda kostnadsstrukturen för 
depålösningen i Snäckskogen, i syfte att minska den breda kostnadsspann 
som presenterats och för att klargöra de öppna frågorna i lösningen. 
 
2 
konstatera att läget för och genomförandet av närtågsdepån bestäms 
senare av Esbo och/eller Kyrkslätts fullmäktige på basis av 
detaljplanearbetet i Kyrkslätt och Esbo och resultat av andra utredningar. 
Vid behov kan beredningen påbörjas även på andra ställen. 
 
3 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 
 
 
Dessutom beslutade kommunstyrelsen enhälligt godkänna följande 
anvisning:  
 
Minskande av olägenheter 
Om kommunstyrelsen beslutar att föreslå för kommunfullmäktige att ett 
planprojekt som möjliggör ett närtågsdepåområde i Getbergets område 
läggs till i kommunens planläggningsprogram, ska de olägenheter som 
förflyttningstrafiken orsakar för kommuninvånare som bor längs spåret 
beaktas från första början i planeringen. Det ska eftersträvas att minska 
olägenheterna till exempel genom bullerskydd, hastighetsbegränsningar, 
begränsade körtider samt genom att förflyttningstågen körs i enheter om 
några tåg, vilket därmed minskar antalet tåg. Invånarna ska höras och 
involveras i planeringen i ett tidigt skede. 

 
Redogörelse För kommunstyrelsen 5.5.2025 (§ 150) presenterades en utredning om 

regional närtågsdepå som ska placeras på Kustbanan. I utredningen 
behandlades fyra platser i Kyrkslätt och Esbo för depån. I Kyrkslätt är de 
alternativa platserna Bobäck och Getberg. I utredningen har man bedömt 
de bedömda konsekvenserna av de alternativa depåerna ur olika 
perspektiv.  

 
Sammandrag av inverkningarna av alternativen 
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I Nylandsplanen 2050 (dvs. landskapsplanen) är lägesbeteckningen för 
depån för närtågstrafik i gränszonen mellan Kyrkslätt och Esbo i Bobäck 
och Mankby. Det innebär att placering av depån i Bobäck är förenlig med 
landskapsplanen. Om depån byggs i Getberg ska man för den utarbeta 
utredningar och konsekvensbedömningar på landskapsplanenivå för att 
man på basis av dem ska kunna bedöma om en lösning med läge för 
depån som avviker från landskapsplanen svarar mot landskapsplanens 
mål. Ändring av landskapsplanen torde ändå inte behövas. En detaljplan 
som ska utarbetas för en depå i Getberg är möjlig att genomföra inom 
ramen för Kyrkslätts generalplan 2020. Däremot torde en depå som 
placeras i Bobäck kräva uppgörande av både en delgeneralplan och en 
detaljplan. 

 
Ur näringslivsperspektiv skapar en depå arbetsplatser i båda lägena. I 
Getberg finns även möjligheter till synergifördelar mellan depån och övrig 
företagsverksamhet som eventuellt placeras i närheten av området. 

 
I utredningen bedöms att Getberg skulle verka vara bättre än Bobäck med 
tanke på landskaps- och naturvärdena. Det finns dock utmaningar med 
vartdera alternativet. Med tanke på värnandet om kulturmiljön och 
landskapet och med iakttagande av nuläget skulle inverkan av en depå i 
Getberg vara mindre. Å andra sidan ska funktionen av grönförbindelsen 
enligt landskapsplanen beaktas i Getberg, vilket kan medföra utmaningar 
som man ännu inte är medvetna om för genomförandet av depån. 

 
Utredningen bedömer att de störande inverkningarna av depåområdet på 
invånarna skulle vara mindre i Getberg än i Bobäck, men i Getberg skulle 
flyttningstrafiken orsaka störningar i större utsträckning. Till sina 
investeringskostnader är Getberg dyrare än Bobäck. Byggande av en depå 
i Getberg skulle förutsätta byggande av ett tilläggsspår från Kyrkslätts 
centrum till Getberg. Med tanke på driften av tågtrafiken skulle en depå i 
Bobäck vara ett bättre alternativ och Getberg det svagaste bland 
alternativen. Med tanke på den personal som svarar för depåfunktionerna 
och tågförarna är Getberg svårtillgängligast.  

 
Vartdera läget i Kyrkslätt förutsätter betydande åtgärder för att utveckla 
väg- och gatuförbindelserna. I fråga om Bobäck kan man i slutsituationen 
inte anlägga plankorsningar på Ring III, och därför är de planerade 
planskilda anslutningarna och parallellvägarna i vägplanerna för Ring III 
viktiga. I den anhängiga vägplanen för Ring III är sättet att ordna 
förbindelser för fordonstrafik på parallellvägen olöst i Masaby och Bobäck. 
Trafikarrangemang enligt vägplanen är en förutsättning för detaljplanering 
av depåområdet. På motsvarande sätt behövs förbättring av anslutningen 
till stamväg 51 i fråga om Getberg. Den allmänna planeringen för stamväg 
51 startar hösten 2025, och för projektet har man fått en finansiering på 10 
miljoner euro i regeringens halvtidsöversyn våren 2025.  Kyrkslätts 
kommun har gett sitt utlåtande om MKB-beskrivningen som förutsätts av 
den allmänna planen för stamväg 51 (kst 5.5.2025 § 151). Man kan 
konstatera varken den tunga trafiken under byggtiden för depåerna eller 
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den övriga trafiken ännu har planerats tillräckligt när det gäller 
funktionalitet, och alla olägenheter och kostnadseffekter har inte heller 
bedömts. 
 
Fortsatt beredning och slutgiltigt beslut om depåns läge 

 
Det är olika utmaningar med vardera jämförda depåplatsen i Kyrkslätt. 
Något absout hinder att inleda uppgörandet av en plan har dock inte 
kommit fram på någotdera läget. 

 
Kommunstyrelsen föreslås att den beslutar föreslå kommunfullmäktige 
inledande av planläggning av ett depåområde för närtågstrafik antingen i 
Bobäck eller i Getberg. I Getberg innebär detta uppgörande av en 
detaljplan och i Bobäck mest sannolikt både en delgeneralplan och en 
detaljplan.  

 
Planläggningen genomförs i enlighet med lagen om områdesanvändning 
som även förutsätter växelverkan med olika intressenter.   
 
I enlighet med MBT-avtalet för Helsingforsregionen är målet att beslut om 
läget för depån för närtågstrafik på Kustbanan fattas före utgången av år 
2027. Läget för och genomförandet av närtågsdepån bestäms senare av 
Esbo och/eller Kyrkslätts fullmäktige på basis av detaljplanearbetet i 
Kyrkslätt och Esbo och resultat av andra utredningar. Vid behov kan 
beredningen påbörjas även på andra ställen.  

 
Beslutshistoria 
 
Kommunstyrelsen 05.05.2025 § 150  
  
Beredare Kommunutvecklingsdirektör Anna-Kaisa Kauppinen 
 Kommundirektör Virpi Sailas 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas   
 
 Kommunstyrelsen beslutar anteckna den bifogade utredningen om en 

regional närtågsdepå för kännedom. 
 
Behandling Juhani Bäckström från WSP presenterade ärendet vid sammanträdet och 

lämnade sammanträdet efter denna paragraf kl. 17.58. 
Kommunutvecklingsdirektör Anna-Kaisa Kauppinen och chef för 
kommunalteknik Toni Keski-Lusa var också närvarande under 
behandlingen av denna paragraf. 

 
 Den omfattande diskussionen om ärendet antecknades för kännedom. 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
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Redogörelse Utgångspunkten för depåprojektet är det MBT-avtal för åren 2024–2031 
som ingåtts mellan kommunerna i Helsingforsregionen och staten. Enligt 
avtalet ska regionens kommuner och HRT i samarbete med 
Trafikledsverket avgöra placeringen av nödvändiga nya närtågsdepåer 
längs Kustbanan, Ringbanan och Stambanan. 

 
 Kyrkslätts kommunfullmäktige godkände vid sitt sammanträde 18.11.2024 

§ 88 det regionala avtalet för markanvändning, boende och trafik (MBT).  
  
 I MBT-avtalet har det fastställts att Esbo stad och Kyrkslätts kommun 

utarbetar en utredning om alternativa platser för depåer för närtågstrafiken 
på Kustbanan. Båda kommunerna inleder planläggning av en depå för 
närtågstrafiken på sina egna områden senast under 2025. Målet är att 
planerna som möjliggör byggandet av depån framskrider så att man före 
utgången av år 2027 på basis av trafikmässig granskning, funktionalitet 
och kostnadsberäkningar kan besluta var depån byggs.  

 
 Planeringen av depåer för närtågstrafiken får knappt 3 milj. euro (30 % av 

planeringskostnaderna) av det statsbidrag Traficom beviljat enligt det 
tidigare MBT-avtalet.  

 
 Kyrkslätts kommun och Esbo stad inledde ett utredningsarbete som syftar 

till att analysera planerna och utredningarna för eventuella närtågsdepåer 
vid Kustbanan och utifrån dem depåernas genomförbarhet. I utredningen 
har man bedömt inverkningar av depåer ur olika perspektiv: 
stadsutveckling, miljö, tågtrafik, kostnader, tillhörande projekt. Det 
omfattande utgångsmaterialet till utredningen beskrivs i bilaga 1. 

 
 Esbo stadsstyrelse beslutade 15.10.2024 § 250 inleda detaljplaneringen 

som möjliggör närtågsdepå i Snäckskogens område och konstaterade att 
läget för och planeringen av närtågsdepån bestäms senare på basis av 
resultaten av det detaljplanearbete och andra utredningar som görs i Esbo 
och Kyrkslätt och/eller av Esbo och Kyrsklätts fullmäktige. Vid behov kan 
beredningen i Esbo påbörjas på andra ställen.  

 
Kyrkslätts kommunfullmäktige fattar under år 2025 beslut om var i Kyrkslätt 
planläggningen inleds för en eventuell depå. Det slutliga beslutet om 
depåns placering är avsett att fattas under år 2027. 

 
 
Kommunstyrelsen 18.12.2023 § 452  
 
Beredare Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen, 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas    
 
 Kommunstyrelsen beslutar att 
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1 
den tar ärendet till behandling från tilläggslistan. 
 
2 
Esbo stad i samarbete med Kyrkslätts kommun inleder de behövliga 
fortsatta utredningarna för att möjliggöra och säkerställa genomförandet av 
en regional närtågsdepå samt för att bereda den planläggning som depån 
förutsätter. Utöver de i landskapsplanen anvisade placeringsalternativen i 
närheten av gränsen mellan Kyrkslätt och Esbo (Mankby, Bobäck) utreder 
Esbo och Kyrkslätt alternativen för genomförandet samt planläggningens 
förutsättningar för en underjordisk depå i Näckskogen i Esbo och en depå 
ovan jorden i Getberget i Kyrkslätt. 
Esbo stad och Kyrkslätts kommun förbinder sig tillsammans till att inleda 
planförberedelserna på sina områden under år 2024. 

 
Behandling Detta ärende behandlas som föredragningslistans första egentliga ärende, 

efter paragraf 435. 
 
 Ledamot Matti Kaurila anmälde jäv och lämnade sammanträdet under 

tiden för behandlingen av och beslutsfattandet i denna paragraf.  Ersättare 
Kim Åström närvarade vid sammanträdet under denna paragraf kl. 16.40–
17.39. 

 
 I vice ordförande Piia Aallonharja och ersättare Sanni Jäppinen anlände till 

sammanträdet i början av behandlingen av denna paragraf kl. 16.40. 
 
 
 Direktör för samhällstekniska väsendet Anna-Kaisa Kauppinen 

presenterade ärendet vid sammanträdet. 
 
 Ordföranden förklarade diskussionen avslutad och konstaterade att 

ledamot Saara Huhmarniemi hade gett följande ändrings- och 
anvisningsförslag under diskussionen: 

 
 Saara Huhmarniemis ändringsförslag: 
 Paragrafens andra punkt: ”Esbo stad i samarbete med Kyrkslätts kommun 

inleder de behövliga fortsatta utredningarna för att möjliggöra och 
säkerställa genomförandet av en regional närtågsdepå samt för att bereda 
den planläggning som depån förutsätter.” ändras till ”Kyrkslätts kommun 
för sin del och i samarbete med Esbo stad inleder de behövliga fortsatta 
utredningarna för att möjliggöra och säkerställa genomförandet av en 
regional närtågsdepå samt för att bereda den planläggning som depån 
förutsätter.” 

 
 Ändringsförslaget understöddes av Sanni Jäppinen och Kati Kaihlaranta. 
 
 Ändringsförslaget godkändes enhälligt efter att ordföranden hört sig för om 

det. 
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 Saara Huhmarniemis anvisningsförslag: 
 Punkt 3. Ge följande anvisning för den fortsatta beredningen: Under 

beredningen utreder man de olika depåalternativens 
planläggningsmässiga förutsättningar och konsekvenser för miljön, 
boendet och den kommande utveckling på områdena mot vilka verkningar 
av depån riktar sig direkt eller indirekt. För bedömningen av de 
planläggningsmässiga förutsättningarna begär man ett utlåtande av 
Landskapsförbundet. I bedömningen utreds också de olika alternatives 
buller- och vibrationsverkningar. Av utredningen ska framgå de olika 
alternativens livscykelkostnader i helhet inklusive användnings- och 
servicekostnaderna. I beräkningen ska dessutom utöver den egentliga 
depån också kostnaderna för den infrastruktur som behövs i de olika 
alternativen beaktas. Utredningen och de olika delarna ska utarbetas på ett 
oberoende sätt och av sakkunniginstanser som är insatta i olika 
ämnesområden. Beredningen av ärendet är öppen. 

 
 Anvisningsförslaget understöddes av Sanni Jäppinen. 
 
 Anvisningsförslaget godkändes inte enhälligt, så ordföranden konstaterade 

att man måste rösta om saken. 
 
 Ordföranden föreslog att omröstningen förrättas så att de som understöder 

utgångsförslaget utan anvisning röstar ”ja” och de som understöder 
godkännande av anvisningsförslaget röstar ”nej”. 

 
 Omröstningspropositionen godkändes. 
 
 Vid omröstningen gavs 9 ja-röster och 4 nej-röster. 
 
 Utgångsförslaget utan anvisning fick fler röster och vann. 
 
 Ja-röster: Antti Kilappa, Anneli Granström, Ulf Kjerin, Timo Haapaniemi, 

Piia Aallonharja, Kim Åström, Kim Männikkö, Ari Harinen och Anna 
Sahiluoma. 

 
 Nej-röster: Saara Huhmarniemi, Anna Aintila, Sanni Jäppinen och Kati 

Kaihlaranta. 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade att 

 
1 
den tar ärendet till behandling 
 
2 
Kyrkslätts kommun för sin del och i samarbete med Esbo stad inleder de 
behövliga fortsatta utredningarna för att möjliggöra och säkerställa 
genomförandet av en regional närtågsdepå samt för att bereda den 
planläggning som depån förutsätter. Utöver de i landskapsplanen anvisade 
placeringsalternativen i närheten av gränsen mellan Kyrkslätt och Esbo 
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(Mankby, Bobäck) utreder Esbo och Kyrkslätt alternativen för 
genomförandet samt planläggningens förutsättningar för en underjordisk 
depå i Näckskogen i Esbo och en depå ovan jorden i Getberget i Kyrkslätt. 
Esbo stad och Kyrkslätts kommun förbinder sig tillsammans till att inleda 
planförberedelserna på sina områden under år 2024 

 
För kännedom Esbo stad 
 
Redogörelse Bakgrund 

Passagerarmängderna inom HRT:s närtågstrafik ökade kraftigt innan 
coronapandemin. Pandemin fördröjde HRT:s materielupphandlingar, men 
utvecklingen av närtågstrafiken förutsätter säkerhet om en ny depå 
eftersom tidslinjen för genomförandet av en depå är lång. 
  
Trafikledsverket utarbetade år 2020 en utredning i vilken det konstaterades 
att det behövs tre nya depåer på Helsingfors olika banriktningar: två 
underhållsdepåer och en förvaringsdepå. Lämpliga depåplaceringar 
undersöktes och man kom fram till att genomförandet ska inledas antingen 
från Kustbanans depå eller Petas depå. 

 
I den av Pääkaupunkiseudun junakalusto Oy (JKOY) utarbetade fortsatta 
utredningen som färdigställdes i januari 2023 konstaterades att det för 
Helsingfors närtågstrafik behövs 1-3 nya depåer. Dessutom konstaterades 
att JKOY ska säkerställa att underunderhålls- och förvaringsverksamheten 
fortsätter i Ilmala. I utredningen bedömdes att längs Kustbanan skulle en 
ny depå i första hand ligga i närheten av Köklax trafikplats som är den 
västra ändhållplatsen för Esbos framtida stadsbana. I andra hand skulle 
det vara till fördel om depån skulle ligga så nära Kyrkslätt som möjligt, 
eftersom depån då också skulle betjäna HRT:s närtågstrafik till Kyrkslätt 
och Sjundeå så bra som möjligt. 
I MBT-avtalet 2019 har man kommit överens om utgångspunkterna för 
närtågsdepån. I avtalet står att ”Kommunerna och HRT i samarbete med 
Trafikledsverket avgör placeringen av de nya depåerna som behövs för 
närtågstrafiken i kustbanans, ringbanans och huvudbanans riktning och 
utarbetar en tidtabell som beaktar behovet att upphandla nya tåg för de 
utredningar som behövs och för genomförandet. Kommunerna utarbetar i 
samarbete med Trafikledsverket de behövliga planerna för genomförandet 
av depåerna samt avgör ägarstrukturen gällande depån och vem som 
genomför, planerar och bygger depån. De kommuner i vilka depåerna 
placeras, uppgör de planer som markanvändnings- och bygglagen kräver.” 
 
Man har kommit överens om att det är Pääkaupunkiseudun 
junakalustoyhtiö Oy som är den instans som genomför närtågsdepån. 
 
Staten har dessutom förutsatt beslut om placeringsplatsen för Kustbanans 
depå före utgången av år 2023 som villkor för statens satsning i Esbos 
stadsbana.   

 
 Landskapsplanesituation 
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I Nylandsplanen 2050 har det med beteckning för depå för tung spårtrafik 
anvisats områden för depåer som är väsentliga med tanke på funktionen 
och utvecklingen av spårtrafiken i landskapet och hela landet. 

 
Beteckningarna möjliggör byggande av depån men avgör inte den 
slutgiltiga placeringen av depån. Anpassning efter landskapsplanen ska 
säkerställas med utredningar på generalplanenivå. 

 
Det exakta läget och omfattningen för depån som anvisas med 
objektsbeteckning fastställs i den mer detaljerade planeringen i samarbete 
med kommunerna och intressentgrupperna på så sätt att området utgör en 
funktionellt enhetlig helhet och att området är tillräckligt för att trygga 
depåns förutsättningar för verksamhet och utveckling. Planeringen ska 
genomföras så att bullerolägenheter och övriga miljöolägenheter som 
verksamheten förorsakar är så små som möjligt. 

 
Alternativa placeringar som lyfts fram i tidigare utredningar  

 
 Depå ovan jord i Mankby 
 

Man har i tidigare utredningar undersökt de storleksmässiga och tekniska 
förutsättningar för genomförandet av en depå som skulle placeras i 
Mankby mellan Ring III och kustbanan. Området som planerats som 
depåområde ligger främst i Esbo, men delvis också i Kyrkslätt. 

 
Användningen av området begränsas av områdets landskaps- och 
kulturmiljövärden samt av närheten till bosättningen. 

 
Området har i den gällande generalplanen (EEYK) anvisats som jord- och 
skogsbruksdominerat område (M). Placerande av en depå på området 
skulle förutsätta beaktande av Esbos generalplan 2060 som bereds för 
tillfället samt av detaljplaneläggningen. 

 
 Området är i privat markägo. 
 

Den preliminära kostnadsberäkningen uppgår till 145 miljoner €. 
 

Depå ovan jord i Bobäck 
Området placeras norr om tätorten Masaby i byn Bobäck, i området mellan 
kustbanan och Ring III. Förutsättningar för en depå som placeras i Bobäck 
har i fråga om storleken och den tekniska genomförbarheten preliminärt 
utretts i tidigare utredningar.  

 
I Kyrkslätts generalplan 2020 är området i fråga jord- och 
skogsbruksdominerat område (M). Området hör till helheten av den 
landskapsmässigt betydande kulturmiljön. Ingen plats har anvisats för 
depån i Utvecklingsbild för Masaby och Bobäck 2040 - En stad nära 
naturen, som godkänts i kommunfullmäktige år 2016. Utvecklingsbilden 
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har varit viljetillståndet i de delgeneralplaner som ska göras upp för 
områdena. 

 
Placerandet av depån i Bobäck förutsätter uppgörande av en 
möjliggörande delgeneralplan innan detaljplaneläggningen. Bobäcks 
delgeneralplan är i väntekorgen för Kyrkslätts planläggningsprogram 
2023–2027 (beslut om tidpunkt för inledande av planläggningen saknas). 

 
Området är i privat markägo. 

 
Den preliminära kostnadsberäkningen uppgår till 161 miljoner €. 

 
Depå ovan jord i Getberg 

 
Det i utredningen föreslagna depåområdet i Getberg skulle placeras på 
område för företagsverksamhet (PT) enligt Kyrkslätts generalplan 2020 vid 
kustbanan, norr om Västerleden och i närheten av kommungränsen till 
Sjundeå. Förutsättningar för en depå i Getberg har i fråga om storleken 
och den tekniska genomförbarheten preliminärt utretts i tidigare 
utredningar.  

 
Det eventuella läget för depå i Getberg klart väster om Kyrkslätt är enligt 
den ovan nämnda utredningen inte trafikmässigt fördelaktigt. Till Kyrkslätt 
hamnar 1/3 av närtågstrafiken längs kustbanan och till Köklax hamnar 2/3, 
varvid lösningen producerar en beräknad tilläggskostnad på cirka 0,5 milj. 
€ per år för opereringen jämfört med en depå nära Köklax. 
 
Enligt tidigare utredningar bedöms ett tilläggsspår vara nödvändigt mellan 
Kyrkslätt och en depå väster om kommunen. Man ska vara beredd på ett 
förbindelsespår också mellan Kyrkslätt och Köklax, men behovet ska 
utvärderas på nytt i en situation med ESA-banan. Den preliminära 
kostnadsberäkningen för depån är 254 milj. €, och i summan ingår i sin 
helhet kostnaden för ett förbindelsespår Köklax – Getberg. 

 
Getbergs depå ligger i generalplanen på område för företagsverksamhet. I 
Kyrkslätts planläggningsprogram 2023–2027 har man planerat att 
delgeneralplanen för Pickalaviken och Getberg görs upp för områdena i 
fråga. Projektet har placerats i väntekorgen. Genomförandet av projektet 
förutsätter sannolikt delgeneralplan. 

 
Ingen plats har anvisats för depån i Utvecklingsbild för kommuncentrum 
2040 – En Urban by, som godkänts i kommunfullmäktige år 2016. 
Utvecklingsbilden är viljetillståndet i de delgeneralplaner som ska göras 
upp för områdena. Den övergripande utvecklingen av området förutsätter 
åtgärder bland annat för ordnande av trafiken, genomförande av 
kommunaltekniken, säkerställande av de landskapsmässiga 
grönförbindelserna och för uppdaterande av naturutredningen. 

 
Området är delvis privatägt och delvis kommunägt. 
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Näckskogens underjordiska depå 
 
En depå i berg möjliggör en förbindelse till såväl Kustbanan som i 
framtiden mot ESA-banan samtidigt som den ställer färre begränsningar än 
en ovan jord belägen depå. Den tekniska genomförbarheten av depån och 
dess läge med tanke på kulturmiljövärdena och den landskapsmässiga 
ekologiska förbindelsen är emellertid mycket utmanande. Förbindelserna 
till depån kan genomföras som planförbindelser. Den preliminära 
kostnadsberäkningen uppgår till 340 miljoner €. 

 
En bergsdepå är inte möjlig på basis av den gällande generalplanen men 
den kan behandlas i det pågående arbetet med generalplanen för Esbo 
2060. Depån förutsätter dessutom detaljplanering. 

 
Fortsatta åtgärder 

 
Esbo stad har tillsammans med Kyrkslätts kommun i MBT-avtalet förbundit 
sig till att avgöra depåfrågan för kustbanan. 

 
Utöver platserna ovan har det i utredningarna inte hittats andra 
placeringsalternativ längs kustbanans korridor. Beredningen ska således 
fortsättas utgående från de identifierade eventuella placeringsplatserna för 
depån och att depån måste placeras på någon av dem även om det finns 
många utmaningar beträffande alla de föreslagna placeringsalternativen. 

 
 I landskapsplanen har anvisats placeringsalternativet i närheten av 

gränsen mellan Kyrkslätt och Esbo (Mankby, Bobäck) men därtill reder 
kommunerna ut alternativen för en depå ovan jorden i Getberg och under 
jorden i Näckskogen. Avgörandemöjligheterna för depån utreds genom 
planläggning på båda sidorna.   
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Programmet för hållbar tillväxt (fge) 
Kommunstyrelsen 12.05.2025 § 164    
143/00.01.05/2025  
 
 
Beredare Kommundirektör Virpi Sailas,  
 controller Sirpa Roos,  
 ekonomidirektör Esa Lindell,  
 bildningsdirektör Eeva-Kaisa Ikonen,  
 kommunutvecklingsdirektör Anna-Kaisa Kauppinen,  
 tf. utvecklingschef Rami Niittysalo,  
 personaldirektör Lea Pääkkönen,  
 förvaltningsdirektör Jaana Suihkonen,   
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas    
 
 Kommunstyrelsen beslutar 

 
1 
föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige godkänner Kyrkslätts program 
för hållbar tillväxt för åren 2025–2030 och de i programmets bilaga 4 
presenterade åtgärdsförslagen som underlag för beredningen av ramen. 
 
2 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
Behandling Controller Sirpa Roos, personaldirektör Lea Pääkkönen och 

kommunutvecklingsdirektör Anna-Kaisa Kauppinen deltog i mötet under 
detta ärende. Kommunutvecklingsdirektör Anna-Kaisa Kauppinen och 
controller Sirpa Roos lämnade sammanträdet efter denna paragraf kl. 
19.17. 

 
 

Ordföranden förklarade diskussionen avslutad och konstaterade att under 
diskussionen hade kommundirektören gett ett ändrat beslutsförslag och 
Piia Aallonharja gett ett tilläggsförslag enligt följande: 

 
Föredragande, kommundirektör Virpi Sailas framförde följande 
ändrade beslutsförslag vid sammanträdet: 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
1 
föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige antecknar programmet för 
hållbar tillväxt inklusive bilagor för kännedom och att det slutliga 
programmet godkänns i samband med behandlingen av budgeten 2026 
och ekonomiplanen 2027–2028.  
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Kyrkslätts kommun 
Kommunstyrelsen 

Protokoll 12  23/58 

 
  

 

Kommunstyrelsen godkänner budgetramen vid sitt sammanträde 9.6.2025. 
 
2 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 
 
 
Föredragandens ändrade beslutsförslag godkändes enhälligt. 
 
 
 
Tilläggsförslag (Piia Aallonharja): 
Kyrkslätts kommun låter göra en separat utredning om kommunens HRT-
kostnader som underlag för ett eventuellt utträde, ifall man inte når en 
tillfredsställande lösning om en skälig nivå på kommunandelens 
infrastrukturkostnader (utredningen inleds i princip omedelbart efter att 
programmet för hållbar tillväxt har behandlats vid fullmäktiges möte 
19.5.2025). 
 
Tilläggsförslaget understöddes av Matti Kaurila, Timo Haapaniemi, Anneli 
Granström och Ulf Kjerin. 
 
Tilläggsförslaget godkändes inte enhälligt så ordföranden konstaterade att 
man måste rösta om saken. 
 
Ordföranden föreslog att man röstar om ärendet så att de som understöder 
att Piia Aallonharjas tillägg inte läggs till röstar ”ja” och de som understöder 
att Piia Aallonharjas tillägg läggs till röstar ”nej”. Omröstningspropositionen 
godkändes.  
 
Vid omröstningen gavs 6 ja-röster och 7 nej-röster. 
 
Tilläggandet av Piia Aallonharjas tillägg fick fler röster, så det godkändes. 
 
Ja-röster: Kati Kaihlaranta, Saara Huhmarniemi, Carl-Johan Kajanti, Anna 
Aintila, Antti Kilappa och Sanni Jäppinen. 
 
Nej-röster Piia Aallonharja, Timo Haapaniemi, Ari Harinen, Anneli 
Granström, Ulf Kjerin, Matti Kaurila och Anna Sahiluoma (muntligt). 
 
 

 Kommunstyrelsen höll en paus kl. 18.30-18.45 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade 

 
1 
föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige antecknar programmet för 
hållbar tillväxt inklusive bilagor för kännedom och att det slutliga 
programmet godkänns i samband med behandlingen av budgeten 2026 
och ekonomiplanen 2027–2028.  
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Kommunstyrelsen godkänner budgetramen vid sitt sammanträde 9.6.2025. 
 
2 
att Kyrkslätts kommun låter göra en separat utredning om kommunens 
HRT-kostnader som underlag för ett eventuellt utträde, ifall man inte når en 
tillfredsställande lösning om en skälig nivå på kommunandelens 
infrastrukturkostnader (utredningen inleds i princip omedelbart efter att 
programmet för hållbar tillväxt har behandlats vid fullmäktiges möte 
19.5.2025). 
 
3 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
 
Redogörelse Fullmäktigegrupperna ombads ge sina kommentarer om programmet för 

hållbar utveckling. På basis av dem lades på sidan 25 till riktlinjer som 
gäller personalen.  

 
 Kommunförbundets nya skatteinkomstprognos för åren 2026–2028, som 

publicerades 6.5, har lagts till i programmet. Den gamla prognosen har 
alltså bytts ut. Enligt prognosen skulle skatteintäkterna öka varje år jämfört 
med den tidigare prognosen, och år 2028 är ökningen störst, 1,1 milj. euro.  

 
 Scenarierna som sträcker sig till år 2030 har inte ändrats med anledning av 

de måttliga skatteförändringarna. 
  
 Planen för strategisk utveckling har ändrats genom att ta kommentarerna 

från den tidigare behandlingen i beaktande. I planen har gjorts några 
preciseringar. 

 
Beslutshistoria 
 
Kommunstyrelsen 24.02.2025 § 57  
  
Beredare Kommundirektör Virpi Sailas,  
 controller Sirpa Roos,  

ekonomidirektör Esa Lindell,  
bildningsdirektör Eeva-Kaisa Ikonen,  
kommunutvecklingsdirektör Anna-Kaisa Kauppinen,  
vik. utvecklingschef Rami Niittysalo,  
personaldirektör Lea Pääkkönen,  
förvaltningsdirektör Jaana Suihkonen,    

 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 
 

Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas   
 
 Kommunstyrelsen beslutar  

 
1 
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föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige godkänner programmet för 
hållbar tillväxt för åren 2025–2030 
 
2 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
Behandling Kommundirektör Virpi Sailas och ekonomidirektör Esa Lindell presenterade 

ärendet vid sammanträdet. Närvarande var också controller Sirpa Roos, 
bildningsdirektör Eeva-Kaisa Ikonen och personaldirektör Lea Pääkkönen.  

 
Ordföranden förklarade diskussionen avslutad och konstaterade att under 
diskussionen hade han föreslagit remitterandet av ärendet och första vice 
ordförande Piia Aallonharja gett anvisningsförslag enligt följande: 
 
Remitteringsförslag (Haapaniemi Timo):  
Remitteras till beredning och skickas på remissrunda till 
fullmäktigegrupperna. Utifrån dessa går fullmäktiges gruppresidium ännu 
för egen del igenom programmet och preciserar scenarierna och deras 
beräknade ekonomiska effekter. Baserat på gruppernas respons läggs 
också tydligare mål till de så kallade "stora linjerna". Målet är att behandla 
programmet under denna fullmäktigeperiod så att det för sin del styr 
budgetramen för budgeten 2026 och ekonomiplanen som 
kommunstyrelsen utgående från tjänsteinnehavarnas beredning beslutar 
om i slutet av våren. 
 
Remitteringsförslaget understöddes av Ari Harinen, Kati Kaihlaranta, Anna 
Sahiluoma, Piia Aallonharja, Ulf Kjerin, Anneli Granström, Matti Kaurila och 
Antti Kilappa. 
 
Remitteringsförslaget godkändes enhälligt efter att ordföranden hört sig för 
om det. 
 
 
Anvisningsförslag (Aallonharja Piia):  
Bilaga 1: första raden Integrationstjänster, ändringar i verksamhetsmiljön: 
Följande tas bort: ”Demokrati: Populistiska partier får makt. 
Invandringsfientlighet i politiken påverkar beslutsfattandet. Försämring av 
faktabaserat beslutsfattande. Resurserna kan minimeras inom 
integrationstjänsterna.” 
 
Förslaget till anvisning understöddes av Matti Kaurila, Anneli Granström 
och Ari Harinen.  
 
Anvisningsförslaget beaktas i den fortsatta beredningen. 
 
Kommunutvecklingsdirektör Anna-Kaisa Kauppinen, livskraftsdirektör 
Simon Store, controller Sirpa Roos och personaldirektör Lea Pääkkönen 
lämnade sammanträdet efter denna paragraf kl. 16.54. 
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Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt remittera ärendet för ny beredning. 
 
Redogörelse Programmet för hållbar tillväxt är ett strategiskt program i Kyrkslätts 

kommun. Det siktar på en långsiktig ekonomisk balans. Som delfaktorer i 
den ekonomiska balansen granskas verksamhetens kostnadseffektivitet, 
möjligheterna att öka inkomstbasen och effektiv inriktning av 
investeringarna. Programmet för hållbar tillväxt erbjuder Kyrkslätts 
kommun en möjlighet till behärskat och hållbart ledande av ekonomin, 
vilket på längre sikt tryggar servicen och upprätthåller kommuninvånarnas 
välfärd.  

  
I programmet, som ingår som bilaga, har skatteinkomstprognoserna 
uppdaterats enligt Kommunförbundets nya prognos jämfört den fastställda 
budgeten. Dessutom har personalkostnaderna preciserats utifrån utfallet år 
2024.  

 
I punkt 7 i programmet har man sammanställt riktlinjer som föreslås 
genomföras. Riktlinjerna innehåller åtgärder som gäller inkomster, utgifter 
och investeringar. Den totala investeringsnivån föreslås skäras ned med 
10 %, men minskningarna inriktas inte på husbyggnadsinvesteringar. 
Tyngdpunktsområdet i investeringarna ska vara objekt som ger inkomster 
och bedömning av inverkningarna av investeringarna på driftsekonomin. 
Prioriteringen av investeringsobjekten påverkar utvecklingen av 
lånebeloppet samt ränte- och avskrivningskostnaderna.  

 
Riktlinjerna granskas årligen för att bl.a. de åtgärder som förändringarna i 
verksamhetsmiljön kräver ska kunna beaktas.  

 
Vid sidan om programmet för hållbar tillväxt bereder kommunen en plan för 
kompetensutveckling som gäller hela personalen och där även principerna 
och riktlinjerna för kartläggning av personalens kompetens fastställs. 

 
Som bilaga till programmet för hållbar tillväxt ingår en plan för strategisk 
utveckling, där man på servicenivå granskar kostnader, nyckeltal och 
prestationer samt utveckling av verksamheter och bedömning av 
produktionssätt. Den används och uppdateras som grund för fortsatt 
utveckling av tjänsterna.  

  
Som andra bilaga ingår Kommunförbundets program för hållbar tillväxt, 
som publicerats i februari och synliggör kommunernas och städernas 
betydelse för förutsättningarna för tillväxt.  
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Godkännande av förvaltningsstadgan för Kyrkslätts kommun (fge) 
Kommunstyrelsen 12.05.2025 § 165    
405/00.01.01/2025  
 
 
Beredare förvaltningsdirektör Jaana Suihkonen 
 kommunjurist Hannu Sorvari  
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas    
 
 Kommunstyrelsen beslutar  

 
1 
föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige godkänner förvaltningsstadgan 
för Kyrkslätts kommun fr.o.m. 16.6.2025, som ingår som bilaga 
 
2 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
Behandling Förvaltningsdirektör Jaana Suihkonen presenterade ärendet vid 

sammanträdet. Personaldirektör Lea Pääkkönen var också närvarande 
under denna paragraf. 

 
 

Ordföranden förklarade diskussionen avslutad och konstaterade att det 
under diskussionen hade getts ändringsförslag enligt följande: 
 
Nytt motförslag (Huhmarniemi Saara):  
160 § Närvaro vid organets sammanträde 
Tillägg: Ungdomsfullmäktiges representant har närvaro- och yttranderätt 
vid bildnings- och välfärdsnämnden, kommunutvecklingsnämnden, den 
finska och den svenska nämnden för fostran och utbildning samt vid 
kommunstyrelsen. 
 
Ändringsförslaget understöddes av Sanni Jäppinen och Anna Sahiluoma. 
 
Ändringsförslaget godkändes inte enhälligt, så ordföranden konstaterade 
att man måste rösta om saken. 
 
Ordföranden föreslog att man röstar om ärendet så att de som understöder 
utgångsförslaget röstar ”ja” och de som understöder Saara Huhmaniemis 
ändringsförslag röstar ”nej”. 
 
Omröstningspropositionen godkändes. 
 
Vid omröstningen gavs 7 ja-röster och 6 nej-röster. 
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Utgångsförslaget fick fler röster och vann. 
 
Ja-röster: Piia Aallonharja, Timo Haapaniemi, Matti Kaurila, Ulf Kjerin, Ari 
Harinen, Anneli Granström och Antti Kilappa. 
 
Nej-röster: Kati Kaihlaranta, Sanni Jäppinen, Anna Aintila, Carl-Johan 
Kajanti, Anna Sahiluoma och Saara Huhmarniemi. 
 
 
 
160 § Närvaro vid organets sammanträde (Kjerin Ulf):  
Jag föreslår att påverkansorganen har rätt att utse sina representanter till 
bildnings- och välfärdsnämnden, kommunutvecklingsnämnden, byggnads- 
och miljönämnden, finska och svenska nämnderna för fostran och 
utbildning samt nämnden för lokaltjänster. 
 

 Ulf Kjerins förslaget vann inte understöd och förföll. 
 
 

Ny beslutspunkt 2 (Kaurila Matti): 
Kommunstyrelsen beslutar att målet är att protokollen från kommunens 
pågående och föregående fullmäktigeperiod finns tillgängliga på webben. 
Om det inte finns särskilda skäl, ska protokollen finnas tillgängliga på 
webben under en längre tid. 
 
Förslaget understöddes av Carl-Johan Kajanti, Sanni Jäppinen, Anneli 
Granström, Saara Huhmarniemi, Piia Aallonharja, Kati Kaihlaranta, Timo 
Haapaniemi och Ari Harinen. 
 
Matti Kaurilas förslag godkändes enhälligt efter att ordföranden hört sig för 
om det. 
 
 
Nytt motförslag: tillägg till eventuell ny beslutspunkt, om den inte 
godkänns så utgör tillägget en egen beslutspunkt (Kajanti Carl-
Johan): 
De finskspråkiga bilagorna bifogas till de svenskspråkiga 
föredragningslistorna. 
 
Förslaget understöddes av Piia Aallonharja, Timo Haapaniemi och Ari 
Harinen. 
 
Carl-Johan Kajantis förslag godkändes enhälligt efter att ordföranden hört 
sig för om det. 
 
 
Ändringsförslag (Saara Huhmarniemi): 
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147 § Tillägg: Ungdomsfullmäktige har initiativrätt vid kommunfullmäktiges 
sammanträden (så som de gröna föreslagit i sin fullmäktigemotion 
21.9.2020). 
 
Förslaget understöddes av Sanni Jäppinen. 
 
samt  
 
Ändringsförslag (Kilappa Antti): 
Ungdomsfullmäktige har initiativrätt vid fullmäktiges sammanträden. 
 
Förslaget understöddes av Ari Harinen. 
 
Saara Huhmarniemis och Antti Kilappas förslag slogs samman enligt 
följande: 
Ungdomsfullmäktige har initiativrätt vid fullmäktiges sammanträden. 
 
Saara Huhmarniemis och Antti Kilappas förslag godkändes enhälligt efter 
att ordföranden hört sig för om det. 

 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade 

 
1 
föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige godkänner Förvaltningsstadgan 
för Kyrkslätts kommun fr.o.m. 16.6.2025 enligt bilagan med följande tillägg: 
 
147 §: Ungdomsfullmäktige har initiativrätt vid fullmäktiges sammanträden. 
 
2 
att målet är att protokollen från kommunens pågående och föregående 
fullmäktigeperiod finns tillgängliga på webben. Om det inte finns särskilda 
skäl, ska protokollen finnas tillgängliga på webben under en längre tid. 
 
3 
att de finskspråkiga bilagorna bifogas till de svenskspråkiga 
föredragningslistorna om det inte finns svenskspråkiga bilagor att tillgå. 
 
4 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
 
Redogörelse Förvaltningsstadgan för Kyrkslätts kommun ändras 16.6.2025 att motsvara 

organstrukturen enligt den nya fullmäktigeperioden. Samtidigt görs övriga 
behövliga ändringar och preciseringar i den.  

 
 I fråga om förtroendeorganisationen gäller de centrala ändringarna 

livskraftssektionen, som läggs ned. Dess uppgifter övergår i regel till 
kommunstyrelsen dock så att ärenden som gäller främjande av välfärd och 



 

 

Kyrkslätts kommun 
Kommunstyrelsen 

Protokoll 12  30/58 

 
  

 

hälsa övergår till bildnings- och fritidsnämnden, vars namn ändras till 
bildnings- och välfärdsnämnden. De övriga nämnderna inom 
bildningssektorn förblir oförändrade. Samhällstekniska nämndens namn 
ändras till kommunutvecklingsnämnden. De övriga nämnderna inom 
kommunutvecklingssektorn förblir oförändrade. Alla organs mandatperiod 
är två år med undantag för nämnden för sysselsättnings- och 
näringsfrågor. 

 
 Bildningsdirektörens befogenheter inskrivs på generellt sätt i 

förvaltningsstadgan varvid den stora förteckningen över uppgifter och 
befogenheter minskar. Vissa rättigheter hos direktören för 
sysselsättningsområdet, bl.a. rätten att underteckna, införs i 
förvaltningsstadgan. Beviljande av studerandestyrningsersättningar har 
överförts från personaldirektören till sektordirektörernas befogenheter. I 
förvaltningsstadgan har också till ekonomidirektörens befogenheter lagts 
till att ekonomidirektören har rätt att för kommunens del godkänna alla 
fakturor och prestationer i undantagssituationer. Till paragrafen gällande 
beredskapsverksamhet och beredskapsplanering har lagts till att 
kommunutvecklingsdirektören i sitt verksamhetsdirektiv utser den 
myndighet som svarar för efterbehandling. Dessutom beviljar 
kommunutvecklingsdirektören tillstånd för mikromobilitet på kommunens 
gator och allmänna områden. 

 
 I övrigt är ändringarna mindre korrigeringar och preciseringar till exempel 

genom att radera upprepningar och förbättra uttrycksordningen. 
 
 Fullmäktigegrupperna har i april ombetts ge kommentarer om utkastet till 

förvaltningsstadga. Kommentarerna var i huvudsak sådana att de inte 
antecknas i förvaltningsstadgan. Förvaltningsstadgan har också 
behandlats i kommunens samarbetsgrupp och i personalsektionen 
7.5.2025.   
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Godkännande av arvodesstadgan för fullmäktigeperioden 2025–2029 (fge) 
Kommunstyrelsen 12.05.2025 § 166    
952/00.01.01/2020  
 
 
Beredare Förvaltningsdirektör Jaana Suihkonen 
 Personaldirektör Lea Pääkkönen 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas   
 
 Kommunstyrelsen beslutar 

 
1 
föreslå kommunfullmäktige att de beslutar om arvodesstadgan enligt 
bilagan. 
 
2 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
 
Beslutshistoria 
 
Personalsektionen 07.05.2025 § 18  
  
Beredare Förvaltningsdirektör Jaana Suihkonen 
 Personaldirektör Lea Pääkkönen 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Personaldirektör Lea Pääkkönen   
 
 Personalsektionen beslutar 

 
1 
föreslå kommunstyrelsen och vidare kommunfullmäktige att de beslutar om 
arvodesstadgan enligt bilagan. 
 
2 
i fråga om personalen att arvodesstadgan tillämpas på de 
kommunanställda tjänsteinnehavare som inte omfattas av arbetstidslagen  
 
3 
i fråga om den övriga kommunanställda personalen att arvode för 
deltagande i sammanträden utanför tjänstetid (8–16) betalas enligt de 
gällande tjänste- och arbetskollektivavtalen samt enligt eventuella lokala 
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avtal. Anvisningen som gäller 7.5.2025 ingår som bilaga till beslutet. 
 
4 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
Behandling Förvaltningsdirektör Jaana Suihkonen presenterade ärendet vid 

sammanträdet. 
 
Beslut Personalsektionen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
Redogörelse Personalsektionen beslutade vid sitt sammanträde 9.4.2025 föreslå 

kommunstyrelsen och vidare kommunfullmäktige att de beslutar om 
arvodesstadgan i fråga om de förtroendevalda. Arvodesstadgan har efter 
det preciserats till den del som den tillämpas på kommunens personal.  

 
 Arvodesstadgan tillämpas i fråga om kommunens personal på de 

kommunanställda tjänsteinnehavare som inte omfattas av arbetstidslagen. 
I fråga om den övriga personalen betalas arvode för deltagande i 
sammanträden utanför tjänstetid (8–16) enligt de gällande tjänste- och 
arbetskollektivavtalen samt enligt eventuella lokala avtal. Anvisningen som 
gäller 7.5.2025 ingår som bilaga till beslutet. 

 
 Dessutom har punkten som gäller mötesarvode (2 §) preciserats så att de 

höjda sammanträdesarvoden som betalas till föredraganden och 
sekreteraren gäller de tjänsteinnehavare som inte omfattas av 
arbetstidslagen. Punkten som gäller deltagande i utbildningar, seminarier 
och andra liknande tillställningar (12 §) preciseras i fråga om 
kommunanställd personal att gälla de tjänsteinnehavare som inte omfattas 
av arbetstidslagen. Till dem utbetalas sammanträdesarvode för 
utbildningar och seminarier vardagar utanför tjänstetid (8–16). För 
tillställningar under veckoslut betalas enligt AKTA. 

 
 
Personalsektionen 09.04.2025 § 12  
  
Beredare Förvaltningsdirektör Jaana Suihkonen 
 Personaldirektör Lea Pääkkönen 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Personaldirektör Lea Pääkkönen   
 
 Personalsektionen beslutar 

 
1 
föreslå kommunstyrelsen och vidare kommunfullmäktige att de beslutar om 
arvodesstadgan enligt bilagan. 
 
2 
befullmäktiga personaldirektören och förvaltningsdirektören att före 
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behandlingen i kommunstyrelsen göra eventuella ändringar i 
arvodesstadgan enligt samarbetsgruppens beslut 7.5.2025. 

 
Behandling Förvaltningsdirektör Jaana Suihkonen och personaldirektör Lea 

Pääkkönen presenterade ärendet vid sammanträdet. Kommunstyrelsens 
ordförande Timo Haapaniemi anlände till sammanträdet under av 
behandlingen av detta ärende kl. 17.06. 

 
 Följande ändringar har gjorts i arvodesstadgan efter publiceringen av 

föredragningslistan: 
 

- Till punkt 8 § Ersättningar för inkomstbortfall som betalas till 
förtroendevalda har följande mening lagts till: Ersättning för 
inkomstbortfall kan även erhållas av en företagare, som måste lämna 
in en redogörelse för inkomstbortfallet på samma sätt som för förlorad 
arbetsinkomst. 

- I punkt 2 § Mötesarvoden har orden sekreterare tagits bort i punkterna 
a och c. 

 
Dessutom gav föredraganden följande ett ändrat beslutsförslag vid 
sammanträdet: 

  
 Personalsektionen beslutar 
 
 1 

föreslå kommunstyrelsen och vidare kommunfullmäktige att de beslutar om 
arvodesstadgan enligt bilagan för de förtroendevaldas del. 

 
 2 

för personalens del föreläggs arvodesstadgan personalsektionen för 
beslutsfattande vid personalsektionens extra sammanträde 7.5.2025 kl. 17. 

 
 
Beslut Personalsektionen beslutade enhälligt 

 
1 
föreslå kommunstyrelsen och vidare kommunfullmäktige att de beslutar om 
arvodesstadgan enligt bilagan. 
 
2 
för personalens del föreläggs arvodesstadgan personalsektionen för 
beslutsfattande vid personalsektionens extra sammanträde 7.5.2025 kl. 17. 

 
Redogörelse Till de förtroendevalda betalas arvode för skötseln av förtroendeuppdraget 

och ersättning för inkomstbortfall samt för kostnader som på grund av 
förtroendeuppdraget föranleds av avlönande av vikarier, anordnande av 
barnvård eller annan motsvarande orsak samt ersättning för resekostnader 
och dagtraktamente. I kommunens arvodesstadga finns riktlinjer för 
ersättningarnas storlek och allmänna principer.   
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 Enligt förvaltningsstadgan för Kyrkslätts kommun föreslår 

kommunstyrelsen fullmäktige för godkännande kommunens arvodestadga 
som beretts av personalsektionen (§§ 29, 31). Arvodesstadgan uppdateras 
under den pågående fullmäktigeperioden så att den nya stadgan träder i 
kraft efter kommunalvalet då nya fullmäktige inleder sin verksamhet.   

 
 Under beredningen av uppdateringen av arvodesstadgan har man begärt 

kommentarer av fullmäktigegrupperna. De ändringar i arvodesstadgan som 
gäller personalen har presenterats i kommunens samarbetsgrupp 
4.4.2025. De ändringar som gäller personalen kommer ännu att behandlas 
vid samarbetsgruppens möte 7.5.2025. 

 
 När det gäller de förtroendevalda föreslås inga ändringar i arvodesstadgan. 

När det gäller personer i anställningsförhållande i kommunen föreslås att 
arvodesstadgan tillämpas bara på de tjänsteinnehavare som inte omfattas 
av arbetstidslagen. När det gäller den övriga personalen följs de gällande 
tjänste- och arbetskollektivavtalen och eventuella lokala avtal.  
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Personalberättelsen 2024 (fge) 
Kommunstyrelsen 12.05.2025 § 167    
313/01.00.02/2025  
 
 
Beredare Personaldirektör Lea Pääkkönen 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas   
 
 Kommunstyrelsen beslutar 

 
1 
anteckna Kyrkslätts kommuns personalberättelse för år 2024 för 
kännedom och sända den vidare även till kommunfullmäktige för 
kännedom 
 
2 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
Behandling Personaldirektör Lea Pääkkönen var närvarande vid sammanträdet under 

denna paragraf och lämnade sammanträdet efter paragrafen kl. 19.58. 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
 
Beslutshistoria 
 
Personalsektionen 07.05.2025 § 20  
  
Beredare Personaldirektör Lea Pääkkönen  
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Personaldirektör Lea Pääkkönen    
 
 Personalsektionen beslutar 

 
1 
godkänna Kyrkslätts kommuns personalberättelse för år 2024 
 
2 
delge kommunstyrelsen och kommunfullmäktige Kyrkslätts kommuns 
personalberättelse för år 2024. 
 
3 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
Behandling Personaldirektör Lea Pääkkönen presenterade ärendet. 
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Beslut Personalsektionen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
Redogörelse Kyrkslätts kommuns personalberättelse för år 2024 har utarbetats för att 

beskriva uppnåendet av målsättningar som gäller personalen och 
personalens tillstånd. Den har först behandlats i samarbetsgruppen 
4.4.2025 och behandlas även 7.5.2025 i samarbetsgruppen. 
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Centralvalnämndens meddelande om resultatet i kommunalvalet år 2025 (fge) 
Kommunstyrelsen 12.05.2025 § 168    
490/00.00.00/2024  
 
 
Beredare Centralvalnämndens sekreterare Rasmus Beck, 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas    
 
 Kommunstyrelsen beslutar  

 
1 
föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige antecknar förteckningarna KT 
26: De valda ledamöterna och ersättarna enligt jämförelsetal och KT23: 
Kandidaterna enligt jämförelsetal för kännedom som resultatet i 
kommunalvalet som förrättats i Kyrkslätt år 2025 
 
2 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
 
 
Redogörelse Centralvalnämnden i Kyrkslätts kommun har vid sitt sammanträde 

16.4.2025 fastställt resultatet av kommunalvalet år 2025 i Kyrkslätts 
kommun. Enligt 95 § i vallagen tillställer centralvalnämnden 
kommunfullmäktige en förteckning över de invalda fullmäktigeledamöterna 
och deras ersättare.  
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Tillsättande av en förtroendeorganskommitté för fullmäktigeperioden 2025–2029 (fge) 
Kommunstyrelsen 12.05.2025 § 169    
391/00.00.01/2025  
 
 
Beredare Förvaltningsdirektör Jaana Suihkonen 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas    
 
 Kommunstyrelsen beslutar  

 
1 
föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige tillsätter 
förtroendeorganskommittén  
 
2 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt 

 
1 
föreslå kommunfullmäktige att fullmäktige tillsätter 
förtroendeorganskommittén enligt följande: 
 
Samlingspartiet: Anna Sahiluoma, ordinarie medlem och Timo 
Haapaniemi, ersättare 
 
SFP: Tony Björk, ordinarie medlem och Jerri Kämpe-Hellenius, ersättare 
 
SPD: Sini Felipe, ordinarie medlem och Tuovi Ronkainen, ersättare 
 
Sannf: Arttu Lankinen, ordinarie medlem och Piia Aallonharja, ersättare 
 
De gröna: Saara Huhmarniemi, ordinarie medlem och Lauri Lavanti, 
ersättare 
 
Vänsterförbundet: Kati Kaihlaranta, ordinarie medlem och Edla Niemi, 
ersättare 
 
Pro Kyrkslätt: Antti Kilappa, ordinarie medlem och Noora Piili, ersättare 
 
Centern: Eero Lankia, ordinarie medlem och Jarmo Siivari, ersättare 
 
KD: Maiju Kiukas, ordinarie medlem och Rita Holopainen, ersättare 
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2 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
 
Redogörelse Kommunalvalet förrättades 13.4.2025.  Enligt 28 § i Kyrkslätts kommuns 

förvaltningsstadga bereder kommunstyrelsen beslutet om utnämning av 
förtroendeorganskommittén för fullmäktige. Förtroendeorganskommitténs 
uppgift är att efter valet avtala om platsfördelningen för fullmäktigeperioden 
2025–2029. 

 
 Fullmäktigegrupperna har ombetts meddela kommunstyrelsen före 

sammanträdet 12.5.2025 om personerna som ska utses till kommittén. 
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Samkommunen Helsingforsregionens trafiks vårsamkommunsstämma 27.5.2025 
Kommunstyrelsen 12.05.2025 § 170    
375/00.04.02/2025  
 
 
Beredare Administrativ sakkunnig Gunnel Ekström, 
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas   
 
 Kommunstyrelsen beslutar 

 
1 
utse kommunens representant till HRT:s vårsamkommunsstämma 
27.5.2025 
 
2 
om givande av eventuella anvisningar till representanten vid 
samkommunsstämman. 

 
Behandling Ordföranden förklarade diskussionen avslutad och konstaterade att det 

under diskussionens gång hade getts följande anvisningsförslag: 
 
 Anvisning (Kaurila Matti):  

Kommunstyrelsen ger följande anvisningar till representanten på vårmötet: 
Enligt bokslutet för år 2024 har Kyrkslätts kommunandel varit 52,3 %. 
Kyrkslätts kommun fäster uppmärksamhet vid att kommunens 
kommunandel stigit till över 50 % och har i sina tidigare utlåtandet förutsatt 
att kommunandelen förblir under 50 %. Kommunen förutsätter åtgärder av 
HRT för att Kyrkslätts kommunandel under de kommande åren blir under 
50 procent. 
 
Anvisningsförslaget understöddes av Piia Aallonharja, Timo Haapaniemi, 
Antti Kilappa, Kati Kaihlaranta, Anna Sahiluoma, Ari Harinen, Carl-Johan 
Kajanti, Anna Aintila och Anneli Granström. 
 
Förslaget till anvisning godkändes enhälligt efter att ordföranden hört sig 
för om det. 

 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt 

 
1 
välja Markus Myllyniemi till kommunens representant till HRT:s vårmöte 
27.5.2025 
 
2 
ge representanten vid samkommunsstämman följande anvisning:  
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Enligt bokslutet för år 2024 har Kyrkslätts kommunandel varit 52,3 %. 
Kyrkslätts kommun fäster uppmärksamhet vid att kommunens 
kommunandel stigit till över 50 % och har i sina tidigare utlåtandet förutsatt 
att kommunandelen förblir under 50 %. Kommunen förutsätter åtgärder av 
HRT för att Kyrkslätts kommunandel under de kommande åren blir under 
50 procent. 

 
För kännedom HRT:s registratur, den valda representanten 
 
Redogörelse Samkommunen Helsingforsregionens trafik håller 

vårsamkommunsstämma 27.5.2025 från och med kl. 11.00 som 
elektronisk stämma och/eller i HRT:s huvudlokaler i mötesrum på adressen 
Semaforbron 6, Helsingfors. 

  
Vid samkommunsstämman behandlas följande ärenden: 

 
1. Konstituering av sammanträdet och fastställande av röstlängd 
2. Revisionsnämndens utvärderingsberättelse 2024 
3. Revisionsnämndens förslag till samkommunsstämman om 

godkännande av bokslutet och ansvarsfrihet 
4. Redogörelser för bindningar 

 
Medlemskommunerna har ombetts utse sin representant till 
samkommunsstämman och meddela det till HRT:s registratur senast 
23.05.2025. 

 
 Markus Myllyniemi deltog som kommunens representant vid HRT:s 

samkommunsstämma 26.11.2024. 
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Metropolia Ammattikorkeakoulu Oy:s ordinarie bolagsstämma 16.5.2025 
Kommunstyrelsen 12.05.2025 § 171    
371/00.04.02/2025  
 
 
Beredare Administrativ sakkunnig Gunnel Ekström,   
 fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi, tfn 09 29671 (växel) 

 
Beslutsförslag Kommundirektör Virpi Sailas    
 
 Kommunstyrelsen beslutar 

 
1 
utse kommunens representant vid Metropolia Ammattikorkeakoulu Oy:s 
bolagsstämma 16.5.2025 samt meddela att kommunen ger sitt samtycke 
till att bolagsstämman ordnas på distans 
 
2 
om givande av eventuella anvisningar till representanten vid 
bolagsstämman 
 
3 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
 
Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt 

 
1 
utse Timo Haapaniemi till kommunens representant och Anna Sahiluoma 
till hans ersättare vid Metropolia Ammattikorkeakoulu Oy:s bolagsstämma 
16.5.2025 samt meddela att kommunen ger sitt samtycke till att 
bolagsstämman ordnas på distans 
 
2 
att den inte ger anvisningar för bolagsstämman till kommunens 
representant 
 
3 
justera protokollet för denna paragrafs del vid sammanträdet. 

 
 
Redogörelse Metropolia Ammattikorkeakoulu Oy:s aktieägare har kallats till bolagets 

ordinarie bolagsstämma fredag 16.5.2025 kl. 10.00. 
 
På bolagsstämman behandlas ärenden enligt bolagsordningen och 
aktiebolagslagen. 
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I sammanträdeskallelsen har man bett aktieägarna att meddela om sitt 
deltagande och representantens namn senast 8.5.2025.  
 
Bolagsstämman kan ordnas på distans om aktieägarna så enhälligt 
beslutar.  
 
Om man inte når ett enhälligt beslut om att ordna stämman på distans, 
ordnas bolagsstämman på Metropolias campus i Kvarnbäcken, adress: 
Metropolia Ammattikorkeakoulu, Kvarnbäcksvägen 1, 00920 Helsingfors, 
sammanträdesrum MPD3016. 

 
Timo Haapaniemi har representerat kommunen vid bolagsstämman. 
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Beslut som inkommit för förfarande med övertagningsrätt enligt 92 § i kommunallagen 
 
Kommunstyrelsen 12.05.2025 § 172  
    

 
Organens protokoll 

  
- 

  
  

Tjänsteinnehavarbeslut 
  

Tjänsteinnehavarbesluten med bilagor finns i sin helhet att läsa i 
sammanträdessystemet: (filer / kommunstyrelsen / viranhaltijapäätökset) 
 
 

Föredragande Kommundirektör Virpi Sailas, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 

Beslutsförslag Kommunstyrelsen antecknar besluten ovan som föreslagits att med stöd 
av 92 § i kommunallagen tas till behandling för kännedom och beslutar att 
Kommunstyrelsen inte tar ärendena till behandling. 
 

Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
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Protokoll för kännedom 
 
Kommunstyrelsen 12.05.2025 § 173  
    

 
HRT styrelsen 6.5.2025 
HRT revisionsnämnden 30.4.2025 
Sydkustens landskapsförbund Årsmötesprotokoll 24.4.2025 
Västra Nylands välfärdsområde, välfärdsområdesstyrelsens protokoll 
28.4.2025: 
https://luhva-
d10julk.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meeting&id=20
25483 
 
 

Föredragande  Kommundirektör Virpi Sailas, fornamn.efternamn@kirkkonummi.fi 
 

Beslutsförslag Kommunstyrelsen antecknar protokollen för kännedom. 
 

Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
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Anmälningsärenden för kännedom 
 
Kommunstyrelsen 12.05.2025 § 174  
    

NTM-centralen i Nyland har gett en motiverad slutsats om 
åkerförbättringsprojekt i Evitskog 13.3.2025 (se bilaga). Det centrala i 
slutsatsen är att ta hänsyn till de särskilt viktiga aspekterna vid den 
fortsatta behandlingen och planeringen av projektet (s. 21-22). 
 
Den motiverade slutsatsen ingår som bilaga. Nedan länkar till 
kommunstyrelsens samt byggnads- och miljönämndens utlåtanden: 
Kommunstyrelsen 20.1.2025: 
https://kirkkonummise.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetin
gitem&id=20251938-6 
Byggnads- och miljönämnden 21.1.2025 
https://kirkkonummise.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetin
gitem&id=20251940-6 
 
 

Beslutsförslag  Kommunstyrelsen antecknar anmälningsärendena för kännedom. 
 

Beslut Kommunstyrelsen beslutade enhälligt enligt förslaget. 
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Övriga ärenden 
 
Kommunstyrelsen 12.05.2025 § 175  
    

 
Antti Kilappas begäran om utredning  
Nämndernas beslut har inte skickats för övervakning 
Protokollen från finska nämnden för fostran och utbildning 1.4.2025 och 
svenska nämnden för fostran och utbildning 2.4.2025 har inte skickats till 
kommunstyrelsen för övervakning. Kan kommunstyrelsen ännu ta dessa 
protokoll för övervakning? Finska nämnden för fostran och utbildning 
1.4.2025 § 15: Utnyttjande av kommunstyrelsens rätt att ta ett ärende till 
behandling - beslut av finska nämnden för fostran och utbildning 
29.10.2024 § 56: Avstående från det idrottsbetonade Urhea-konceptet i de 
övre årskurserna och utvecklingsåtgärder för ökning av motion. Kommer 
paragrafen ännu till behandling i kommunstyrelsen? 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 160, § 161, § 163, § 
164, § 165, § 166, § 167, § 168, § 169, § 172, § 173, § 174, § 175 

 

Besvärsförbud 

I beslut, som gäller endast beredning eller verkställighet, får ändring inte sökas 
enligt 136 § i kommunallagen 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 162 

 

 

ANVISNING OM UPPHANDLINGSRÄTTELSE OCH ANVISNING OM BESVÄR  

  

Denna besvärsanvisning gäller upphandling som hör till tillämpningsområdet för lagen om offentlig 
upphandling och koncession (1397/2016). 

  

Ändring kan enligt lagen om offentlig upphandling och koncession (1397/2016, nedan 
upphandlingslagen) sökas i beslut som gäller offentlig upphandling eller annat avgörande i 
upphandlingsförfarandet genom att yrka på att den upphandlande enheten rättar beslutet (nedan 
upphandlingsrättelse), eller ärendet kan genom besvär föras till marknadsdomstolen för 
behandling. 

  

Rättelseyrkande kan framställas i upphandlingsärende hos den upphandlande enheten eller 
sändas till marknadsdomstolen av den som ärendet gäller (nedan part). Part är den vars rätt, 
skyldighet eller fördel direkt påverkas av beslutet. 

  

  

I Anvisning om upphandlingsrättelse 

  

Föremål för yrkande på upphandlingsrättelse 

  

Den som är missnöjd med en upphandlande enhets beslut eller annat avgörande i 
upphandlingsförfarandet kan yrka på upphandlingsrättelse enligt 132-135 § i upphandlingslagen. 
En anbudsgivare som har deltagit i ett anbudsförfarande eller en anbudssökande eller annan part, 
vars rätt, skyldighet eller fördel direkt påverkas av beslutet, kan skriftligt yrka på 
upphandlingsrättelse hos den upphandlande enheten. 

  

Föreskriven tid för yrkande på upphandlingsrättelse 
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En part ska yrka på upphandlingsrättelse inom 14 dagar från att ha fått del av den upphandlande 
enhetens beslut med besvärsanvisningar eller något annat avgörande i upphandlingsförfarandet. 
Dagen för delfåendet räknas inte till tiden för rättelseyrkande. Yrkandet ska framföras på den sista 
dagen av den utsatta tiden innan tjänstetiden slutar. 

                      

Om sista dagen av den utsatta tiden är en helgdag, självständighetsdag, första maj, julafton eller 
midsommarafton eller helgfri lördag kan rättelseyrkandet lämnas in första vardagen därefter innan 
tjänstetiden slutar. 

  

Delgivning elektroniskt  

  

Om upphandlingsbeslutet delgivits elektroniskt har parten fått del av upphandlingsbeslutet och de 
kompletterande handlingarna den dag det elektroniska meddelandet står till mottagarens 
förfogande i hans eller hennes mottagarapparat på ett sådant sätt att meddelandet kan hanteras. 
Parten anses ha fått information om beslutet dagen då meddelandet skickats, om inte parten ger 
en tillförlitlig redogörelse om att datakommunikationsförbindelserna inte har fungerat eller om en 
motsvarande omständighet som har lett till att det elektroniska meddelandet har nått parten vid en 
senare tidpunkt. 

  

Delgivning per brev 

  

Om upphandlingsbeslutet delgivits per brev, har parten fått del av saken på den sjunde dagen efter 
avsändandet, om inte parten visar att delgivningen har skett senare.  

  

Om upphandlingsbeslutet bevisligen delgivits, har parten fått del av beslutet vid den tidpunkt som 
framgår av mottagningsbeviset eller som är antecknad i ett särskilt intyg över delfående av 
beslutet. 

  

Innehållet i yrkandet på upphandlingsrättelse 

  

Yrkandena med motiveringar ska framgå av yrkandet på upphandlingsrättelsen. Av yrkandet ska 
också framgå vilket beslut det gäller (tjänsteinnehavaren eller organet som fattat beslutet, beslutets 
datum och paragraf eller diarienummer) samt namnet på den som yrkar på rättelse och den 
kontaktinformation som behövs för att ärendet ska kunna skötas. 
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Till yrkandet ska fogas de handlingar som den som framställer yrkandet hänvisar till om de inte 
redan finns hos den upphandlande enheten. 

  

Distributionsadress 

  

Ett yrkande på upphandlingsrättelse lämnas in till den upphandlande enheten. 

  

Den upphandlande enhetens kontaktuppgifter: 

  

Kyrkslätts kommun 

Registraturen 

Postadress: PB 20, 02401 Kyrkslätt 

Besöksadress: Kommunhuset, Ervastvägen 2, servicekontoret eller registraturen 1 vån., Kyrkslätt 

Tjänstetid: 8.30 - 16.00, måndagar 8.30 - 17.00 

telefonväxel 09 29671, fax 09 8786 053 

e-post: kirjaamo(at)kirkkonummi.fi 

  

Avgift för behandling av yrkande på upphandlingsrättelse 

  

Ingen avgift tas ut för behandling av yrkandet på upphandlingsrättelse 

  

  

Anhängiggörande och behandling av yrkandet på upphandlingsrättelse påverkar inte den tidsfrist 
under vilken en part med stöd av upphandlingslagen kan söka ändring genom besvär hos 
marknadsdomstolen. 
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II Anvisning om besvär till marknadsdomstolen 

  

Föremål för rättelseyrkandet och begränsningar 

  

Anbudsgivare, anbudssökande eller andra som saken gäller kan föra ärendet till 
marknadsdomstolen genom besvär. 

  

Genom besvär kan man till marknadsdomstolen föra den upphandlande enhetens beslut eller 
något annat avgörande i upphandlingsförfarandet som har följder för anbudssökandenas eller 
anbudsgivarnas ställning. 

  

Den upphandlande enhetens beslut eller annat avgörande som gäller följande kan inte föreläggas 
marknadsdomstolen för behandling med besvär: 

1) enbart beredningen av upphandlingsförfarandet 

2) att upphandlingsavtalet inte delas upp med stöd av 75 §; eller 

3) att som grund för totalekonomisk förmånlighet som avses i 93 § används endast det 
förmånligaste priset eller kostnader. 

  

Ändring i en upphandling som grundar sig på ett ramavtal (konkurrensutsättning av leverantörer 
som valts till ramavtalsarrangemang enligt 43 § 3 mom. i upphandlingslagen) får inte sökas genom 
besvär om inte marknadsdomstolen beviljar tillstånd för behandling av saken enligt 146 § i 
upphandlingslagen. Tillstånd ska beviljas om det är viktigt att pröva ärendet med tanke på 
tillämpningen av lagen i andra likadana ärenden, eller det finns vägande skäl som anknyter till 
förfarandet vid den upphandlande enheten. 

  

Ändring i den upphandlande enhetens avgörande gällande godkännande av ett dynamiskt 
upphandlingssystemfår inte sökas genom besvär om inte marknadsdomstolen beviljar tillstånd för 
behandling av saken enligt 146 § i upphandlingslagen. Tillstånd ska beviljas om det är viktigt att 
pröva ärendet med tanke på tillämpningen av lagen i andra likadana ärenden, eller det finns 
vägande skäl som anknyter till förfarandet vid den upphandlande enheten. 

  

Delgivning elektroniskt  
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Om upphandlingsbeslutet delgivits elektroniskt har parten fått del av upphandlingsbeslutet och de 
kompletterande handlingarna den dag det elektroniska meddelandet står till mottagarens 
förfogande i hans eller hennes mottagarapparat på ett sådant sätt att meddelandet kan hanteras. 
Parten anses ha fått information om beslutet dagen då meddelandet skickats, om inte parten ger 
en tillförlitlig redogörelse om att datakommunikationsförbindelserna inte har fungerat eller om en 
motsvarande omständighet som har lett till att det elektroniska meddelandet har nått parten vid en 
senare tidpunkt. 

  

Delgivning per brev 

  

Om upphandlingsbeslutet delgivits per brev, har parten fått del av saken på den sjunde dagen efter 
avsändandet, om inte parten visar att delgivningen har skett senare. 

  

Om upphandlingsbeslutet bevisligen delgivits, har parten fått del av beslutet vid den tidpunkt som 
framgår av mottagningsbeviset eller som är antecknad i ett särskilt intyg över delfående av 
beslutet. 

  

Tid för sökande av ändring  

  

Besvären lämnas in skriftligen inom 14 dagar från det att parten i fråga fått del av 
upphandlingsbeslutet inklusive besvärsanvisning. Dagen för delfåendet räknas inte med i tiden för 
sökande av ändring. 

  

De ska vara inlämnade senast den sista dagen av besvärstiden innan marknadsdomstolen 
stänger. 

  

Tid för sökande av ändring i direktupphandling  

  

Om den upphandlande enheten har för publicering tillställt ett meddelande om direktupphandling 
som avses i 131 § i upphandlingslagen i Europeiska unionens officiella tidning, ska besvär anföras 
inom 14 dagar från den dag annonsen publicerats. 

  

Om den upphandlande enheten har publicerat en annons i efterhand om direktupphandlingen, 
men inte en annons om direktupphandlingen, ska besvären över direktupphandlingen anföras inom 
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30 dagar från att en annons i efterhand om direktupphandlingen publicerats i Europeiska unionens 
officiella tidning. 

  

Om den upphandlande enheten inte har publicerat en annons eller en annons i efterhand om 
direktupphandling, ska besvären gällande direktupphandlingen anföras inom sex månader från den 
dag upphandlingsavtalet ingåtts. 

  

Anmälan om avtalsändring  

  

Om den upphandlande enheten har för publicering tillställt ett meddelande om ändring av kontrakt 
som avses i 58 § 1 mom. 9 punkten i upphandlingslagen i Europeiska unionens officiella tidning, 
ska besvär anföras inom 14 dagar från den dag meddelandet publicerats. 

  

Undantag från den stadgeenliga besvärstiden 

  

Besvären ska anföras inom 30 dagar från det att parten i fråga har fått del av beslutet, om den 
upphandlande enheten har ingått ett upphandlingsavtal eller ett användningsrättsavtal med stöd av 
130 § 1 eller 3 punkten i upphandlingslagen utan att iaktta den stipulerade väntetiden. Man 
behöver inte iaktta väntetiden om avtalet gäller upphandling på basis av ramarrangemang eller 
avtalet gäller upphandling inom det dynamiska upphandlingssystemet. 

  

Besvären ska lämnas in senast sex månader efter det att upphandlingsbeslutet har fattats, om 
anbudssökanden eller anbudsgivaren har fått del av upphandlingsbeslutet inklusive 
besvärsanvisning och upphandlingsbeslutet eller besvärsanvisningen har haft väsentliga brister. 

  

Innehållet i besvären 

  

I besvären ska uppges det upphandlingsärende som besvären gäller och ändringssökandens 
yrkanden och grunderna för dessa. När det gäller en upphandling som grundar sig på ett ramavtal  
och avgörande som gäller dynamiskt upphandlingssystem ska parten i besvärsskriften motivera 
varför behandlingstillstånd bör beviljas. 

  

I besvären ska anges ändringssökandens namn och hemkommun. Om ändringssökandens talan 
förs av hans eller hennes lagliga företrädare eller ombud eller om någon annan person har avfattat 
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besvären, ska även denna persons namn och hemkommun anges. Vidare ska anges den 
postadress och det telefonnummer under vilka meddelanden i saken kan tillställas 
ändringssökanden. Ändringssökanden, den lagliga företrädaren eller ombudet ska underteckna 
besvärsskriften. 

  

Till besvären ska fogas det beslut i original eller som kopia i vilket ändring söks och ett intyg över 
vilken dag beslutet har delgetts eller någon annan utredning om när besvärstiden har börjat. Till 
besvären ska fogas de handlingar som ändringssökanden hänvisar till som stöd för sina yrkanden. 
Ett ombud ska till besvärsskriften foga en fullmakt enligt 21 § i förvaltningsprocesslagen. 

  

Inlämning av besvären 

  

Besvären ska lämnas in till marknadsdomstolen. Besvären kan lämnas in till marknadsdomstolens 
kansli personligen, genom ombud, genom bud, per post, som telefax eller per e-post så som lagen 
om elektronisk kommunikation i myndigheternas verksamhet (13/2003) föreskriver. Om sista 
dagen för anhängiggörande infaller på en helgdag, självständighetsdagen, första maj, julafton, 
midsommarafton eller en helgfri lördag, kan handlingarna lämnas in till marknadsdomstolen den 
första vardagen därefter. 

                      

Besvärsförbud som baserar sig på besvärsgrund  

  

Enligt 163 § i upphandlingslagen får ändring i ett ärende som hör till marknadsdomstolens 
behörighet inte sökas med stöd av kommunallagen eller förvaltningsprocesslagen. 

  

Underrättelse om ändringssökandet till den upphandlande enheten 

  

Den som söker ändring i ett upphandlingsärende ska med stöd av 148 § i upphandlingslagen 
skriftligen underrätta den upphandlande enheten om att ärendet förs till marknadsdomstolen. 
Underrättelsen ska lämnas in till den upphandlande enheten senast då besvären över 
upphandlingen lämnas in till marknadsdomstolen. Underrättelsen ska lämnas in på den 
upphandlande enhetens leveransadress som nämnts i punkt I (Anvisning om 
upphandlingsrättelse). Av underrättelsen ska framgå vilket beslut som avses (beslutsfattande 
tjänsteinnehavare eller organ, beslutets datum och paragraf- eller diarienummer). 

  

Marknadsdomstolens adress och annan kontaktinformation 
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Marknadsdomstolen 

Banbyggarvägen 5 

00520 Helsingfors 

tfn 029 56 43300 

fax (029) 56 43314 

markkinaoikeus(at)oikeus.fi 

  

Avgift för behandling av besvären 

  

I marknadsdomstolen tas enligt lagen om domstolsavgifter (1455/2015) ut graderade 
rättegångsavgifter enligt upphandlingens värde för behandlingen av ärenden som gäller offentlig 
upphandling. 

Om värdet av upphandlingen är under en miljon euro, är behandlingsavgiften 2 000 €. 

Om värdet av upphandlingen är minst en miljon euro, är behandlingsavgiften 4 000 euro. 

Om värdet av upphandlingen är minst 10 miljoner euro, är behandlingsavgiften 6 000 euro. 

  

I stället för det ovan nämnda avgift tas ut en rättegångsavgift på 500 euro om marknadsdomstolen 
tar tillbaka ärendet utan att avgöra huvudärendet, marknadsdomstolen lämnar ärendet utan 
prövning eller ärendet avskrivs exempelvis på grund av att besvär återtagits. 

  

Avgiften tas ut av den som anhängiggjort ärendet dvs. av ändringssökanden eller den som tillträtt i 
dennas ställe. 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 170, § 171 

 

Anvisning för rättelseyrkande 

  

Rättelseyrkande till kommunstyrelsen 

Den som är missnöjd med detta beslut kan göra en skriftlig begäran om omprövning. Ändring i 
beslutet får inte sökas genom besvär hos domstolen. Ett rättelseyrkande får framställas av den 
som beslutet avser eller av den vars rätt, skyldighet eller fördel direkt påverkas av beslutet (part) 
samt av kommunmedlemmarna. 

 Myndighet till vilken rättelseyrkande ska framställas 

Rättelseyrkandet framställs till kommunstyrelsen i Kyrkslätt. 

 Tidsfrist för rättelseyrkande 

Rättelseyrkandet ska framställas inom 14 dagar från delfåendet av beslutet. 

 Delfående 

En part anses ha fått del av beslutet, om inte annat visas, inom sju dagar efter att brevet avsändes. 
Vid användandet av normal elektronisk delgivning med partens samtycke, anser man att parten fått 
information om beslutet den tredje dagen efter att meddelandet skickades, ifall inte annan visas. 

När det används bevislig delgivning anses en part ha fått del av beslutet vid den tidpunkt som 
framgår av mottagningsbeviset eller som är antecknad i ett särskilt intyg över delfående av 
beslutet. 

En kommunmedlem anses ha fått del av beslutet sju dagar efter det att protokollet fanns tillgängligt 
i det allmänna datanätet. 

Dagen för delfåendet eller den dag då beslutet lagts fram ska inte medräknas då tiden för yrkande 
på rättelse beräknas. Om sista dagen av den bestämda tiden infaller på helgdag, 
självständighetsdagen, första maj, julaftonen eller midsommaraftonen eller helgfri lördag får 
rättelseyrkande framställas första vardagen därefter. 

 Rättelseyrkandets innehåll 

Rättelseyrkandet ska framställas skriftligt. Också en elektronisk handling uppfyller kraven på 
skriftlig form. 

I rättelseyrkandet som ska riktas till kommunstyrelsen ska anges 

 - det beslut i vilket rättelse söks 

- till vilka delar rättelse söks i beslutet och hurdan rättelse som yrkas 
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- de grunder på vilka rättelse yrkas 

- ändringssökandens namn, hemkommun, postadress och telefonnummer 

- ifall beslutet om rättelseyrkande kan ges till kännedom som elektroniskt meddelande, begär man 
också att e-postadressen meddelas som kontaktuppgift. 

- om ändringssökandens talan förs av hans eller hennes lagliga företrädare eller ombud eller om 
någon annan person har uppgjort rättelseyrkandet, ska i rättelseyrkandet uppges 
kontaktuppgifterna till denna person. 

  

Inlämning av rättelseyrkandet 

Rättelseyrkandet ska lämnas till adressen nedan under tjänstetid, innan tiden för yrkande på 
rättelse går ut. 

Omprövningsbegäran ska postas i så god tid att den hinner fram till kommunens registratur, på den 
sista dagen för tiden för begäran om omprövning, innan registraturens tjänstetid slutar. 
Rättelseyrkandet kan före utgången av tiden för yrkande på rättelse lämnas också som telefax eller 
per e-post på avsändarens eget ansvar. 

 Kontaktuppgifter: 

Kyrkslätts kommun 
Postadress: PB 20, 02401 Kyrkslätt 
Besöksadress: Ervastvägen 2, servicekontoret eller registraturen 1 vån., Kyrkslätt 
  
Tjänstetid: 8.30 - 16.00, måndagar 8.30 - 17.00 

 tfn växel 09-29671, fax (09) 8786 053 

e-post: kirjaamo@kirkkonummi.fi 

 Avgift för behandling av rättelseyrkandet 

Ingen avgift tas ut för behandling av rättelseyrkandet. 

 


